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Betreft: Toegevoegd agendapunt van gemeenteraadslid Lise-Marie Platteau 
 
 
Geachte algemeen directeur, 
Geachte mevrouw de voorzitter,  
 
 
Via deze weg zou ik graag een agendapunt willen toevoegen aan de agenda van de 
gemeenteraad van 18 maart 2019.  
 
Dit op grond van artikel 21 van het decreet lokaal bestuur en artikel 3 van het huishoudelijk 
reglement: “Gemeenteraadsleden kunnen uiterlijk vijf dagen vóór de vergadering punten aan 
de agenda toevoegen.” 
 
 
 

Engagementsverklaring voor genderneutraliteit,-gelijkheid en -vrijheid in Harelbeke 

 
De 21ste eeuw wordt volgens menig opiniemaker en analist absoluut de ‘eeuw van de 
vrouw’. Gendergelijkheid, waarbij mannen en vrouwen gelijk worden behandeld, vormt 
namelijk ook deze eeuw nog steeds een uitdaging.  
 
Ook in Westerse landen zoals het onze. Vrouwen worden in allerlei situaties nog steeds 
ongelijk of nadelig behandeld. Er is de loonkloof. Alsook het zogenaamde ‘glazen plafond’. 
Vrouwen blijven ondervertegenwoordigd in hogere politieke en economische regionen. Te 
weinig vrouwen stoten door tot leidinggevende functies. En ze hebben vaker te maken met 
partner- of seksueel geweld. 
 
De Verenigde Naties stelt dan ook voor dat het beleid zich niet enkel richt op high-level 
internationale afspraken, maar ook op het niveau dat vaak het dichtst bij onze bevolking 
staat: de lokale besturen.  



 
Dit voorstel past dan ook perfect binnen de Duurzame Ontwikkelingsdoelstellingen of 
Sustainable Development Goals (ook wel SDG’s genoemd) waar ook wij als lokaal bestuur 
onze schouders onder zetten. Meer specifiek kadert dit voorstel binnen de SDG 
‘gendergelijkheid’.  
 
Afgelopen maand ondertekende de gemeenteraad van Oudenburg reeds deze 
engagementsverklaring. Ere wie ere toekomt, collega VLD-gemeenteraadslid van 
Oudenburg, Romina Vanhooren, nam er het initiatief. Ik hoop dat ik ook deze gemeenteraad 
kan overtuigen om zich achter deze engagementsverklaring te scharen. Wie weet volgen nog 
vele andere steden en gemeenten ons voorbeeld.  
 
In Harelbeke zetten we alvast stappen in de goede richting. In de huidige samenstelling van 
de gemeenteraad zijn 12 op 29 raadsleden vrouw. Dat is zeker niet slecht. We hebben een zo 
goed als gendergelijke gemeenteraad, een voorbeeld voor heel wat andere steden en 
gemeenten.  
 
We hebben daarenboven twee vrouwelijke schepenen èn deze gemeenteraad heeft een 
vrouwelijke voorzitter. Schepen Lynn Callewaert neemt onder meer de bevoegdheid 
‘emancipatie en gelijke kansen’ onder haar hoede. Ik hoop echter dat deze bevoegdheid niet 
zomaar zal verdwijnen tussen de vele andere bevoegdheden in het rijtje. Ik hoop 
daarenboven ook dat Lynn bij alle te nemen beslissingen zal waken over het genderbeleid in 
onze stad.  
 
Genderbeleid kan echter veel vormen kennen en mag bovendien niet beperkt worden tot 
het vastleggen van bijvoorbeeld quota. Quota kunnen vaak een opstap betekenen in 
vertegenwoordigingen in raden van bestuur en dergelijke, maar dienen aangevuld te worden 
met een effectief beleid waarbij beide geslachten gelijk worden behandeld. Dit zowel bij 
verloning, taakstelling als vele andere elementen.  
  
Lokale besturen kunnen hierbij echter een voorbeeldrol spelen. Zo kunnen steden en 
gemeenten streven naar een genderneutrale communicatie waarbij stereotypen worden 
vermeden. Denk maar aan foto’s bij vacatures van een vrouwelijke verpleegster en een 
mannelijke arts. Of een mannelijk politie-agent of brandweerman en een vrouwelijke 
secretaresse.  
 
De genderproblematiek zit vaak ook subtiel vervat in verschillende zaken. Denk maar aan de 
verschillende verwijzingen naar belangrijke figuren in ons straatbeeld. Zo beschikken we in 
Harelbeke over de Peter Benoitlaan, Andries Pevernagestraat, Forestier Liederikstraat, 
Generaal Deprezstraat, Jan Breydelstraat, Minister Alfred De Taeyelaan, Peter De 
Coninckstraat. Ook onze ereburgers zijn overwegend mannelijk zijn. 
 
Het betekent echter niet dat deze mannen geen eervolle vermelding in onze stad verdienen. 
Integendeel, stuk voor stuk hebben ze hun verdiensten cultureel, economisch of historisch 
bewezen.  
 



Maar uiteraard is het onmogelijk te bedenken dat er zo goed als geen enkele vrouw in onze 
regio belangrijke zaken voor onze stad zou hebben verwezenlijkt.  
 
Gelukkig hebben we nog de Sint-Ritakerk om de vrouwen toch wat te vertegenwoordigen in 
onze stad. De heilige Rita staat bekend als patrones van de hopeloze gevallen.  
 
De uitdaging stopt hiermee echter niet. Ik ben ervan overtuigd dat we met onze stad zeker 
nog veel hefbomen kunnen creëren om een genderneutrale, gendergelijke of zeg maar 
gendervrije stad te creëren.  
 
Tot slot wil ik ook nog het initiatief van Sofie Lemaire ‘Meer vrouw op straat’ vermelden. 
Het viel deze presentatrice op dat straten die vernoemd zijn naar vrouwen wel zéér 
zeldzaam zijn. Een onderzoek in acht Vlaamse steden bevestigde haar vermoeden, want 
maar liefst 85% van de straten vernoemd naar personen bleek te verwijzen naar een man. 
Ook in Harelbeke is dit niet anders. Het deed mij alvast plezier om in de krant te lezen dat 
onze burgemeester Alain Top het alvast een goed idee vond om hier in de toekomst meer 
aandacht aan te besteden.  
 
Ik wens dan ook van het moment en van de gelegenheid gebruik te maken om volgende 
voorstellen in ons beleid(splan) op te nemen:  
 
 

1. Het Harelbeeks stadsbestuur voert een actief beleid op basis waarvan niemand 
omwille van zijn of haar geslacht wordt uitgesloten of benadeeld; 
 

2. Het Harelbeeks stadsbestuur streeft in de voorbereiding en uitvoering van haar 
beleidsbeslissingen actief te werken met een ‘gendertoets’. Hierbij wordt nagegaan 
of beleidsbeslissingen voldoende rekening houden met gendergelijkheid en -vrijheid 
en worden zo nodig actief aangepast; 
 

3. Het Harelbeeks stadsbestuur streeft naar het vermijden van stereotypen op het vlak 
van gender in haar communicatie en toont op deze manier zelf het goede voorbeeld; 
 

4. Het Harelbeeks stadsbestuur streeft bij de ontwikkeling van nieuwe straten, zalen, 
woonwijken en/of de bijhorende verwijzingen naar belangrijke figuren naar een 
genderevenwicht; 

 
 
 
Hoogachtend, 
 
 
 
Lise-Marie Platteau 
Gemeenteraadslid 
Open VLD Harelbeke 
 



 

 
 

 


